
22 | NOA

BBL-LOONSVERHOGINGEN 
NADER TOEGELICHT
NOA heeft met de vakbonden FNV Bouw en CNV Vakmensen middels een 
nieuw loongebouw flinke loonsverhogingen voor BBL-leerlingen afgesproken. 
In de CAO-Afbouw 2022-2023 krijgen ze er ook nog twee keer 3% bij. Daar 
heeft ons secretariaat best veel vragen over gekregen, want hoe hou je het 
betaalbaar om jongeren op te leiden?

Een terechte vraag vindt Toine Visker, hoofdbestuurslid van NOA 
en verantwoordelijk voor de portefeuille onderwijs. “Er is een 
spanningsveld om aan de ene kant leerlingen te enthousiasmeren 
om voor onze sector te kiezen en aan de andere kant werkgevers 
niet de hoofdprijs te laten betalen om nieuwe vakkrachten op te 
leiden. Toch ben ik blij dat de onderhandelingsdelegatie van 
NOA nieuwe lonen voor leerlingen in de beroepsbegeleidende 
leerweg heeft afgesproken.”

Afbouw of andere sector
“Samen met heel veel andere - veelal technisch georiënteerde - 
sectoren vissen we in dezelfde beperkte vijver met praktisch 
vaardige  jongeren. Die jongens en meiden, want die komen 

er voorzichtig aan ook steeds meer bij, willen liever niet naar 
school, willen lekker aan het werk en wat ze dan precies moeten 
doen, dat maakt nog niet eens zo heel veel uit. Zo lang ze maar 
lekker met hun handen kunnen werken. En dan kijken ze op 
jonge leeftijd graag naar wat er goed betaalt. In andere sectoren 
schieten de BBL-lonen ook omhoog; iedereen heeft die toekom-
stige  vakmensen nodig! Als we als afbouwsector achter blijven, 
vissen we in die vijver met jonge talenten achter het net.”

Doorstroom aanmoedigen
Een leuk startsalaris waarbij je ook nog eens een officieel
diploma kunt halen, is voor jongeren echt een stimulans. Maar er 
speelde nog een belangrijk argument waarom de BBL-lonen flink 
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“JONGEREN NIET DUBBEL STRAFFEN 

OMDAT ZE DÓÓR WILLEN LEREN!”

werden aangepast: “De doorstroom op de opleiding van 
niveau 2 naar niveau 3 is inmiddels veel te laag”, legt Toine 
Visker uit. “Vroeger was niet alles beter, maar het was toen 
nog wel veel normaler om door te leren. Nu stoppen veel 
jongeren met school zodra ze 18 zijn geworden, of wanneer 
ze hun niveau-2 diploma in de pocket hebben. Dat was met 
de oude cao ook bijna logisch te noemen, omdat ze dan in één 
smak veel meer gingen verdienen.  Hierdoor werden de werk-
nemers, die wél wilden doorleren eigenlijk dubbel gestraft: 
extra moeite moeten doen om naar school te gaan en minder 
verdienen dan je collega die daar geen zin in heeft. Het moet 
juist gestimuleerd worden om te willen leren en dat is in deze 
nieuwe cao gelukt.”

Voor- en nadelen
Onlangs was de stevige verhoging van de BBL-lonen 
 onderwerp van gesprek tijdens de hoofdsectorvergadering 
Stukadoren & Afbouw met afdelingsbesturen. Ondernemers 
snappen dat de opleiding aantrekkelijk moet worden gemaakt, 
maar spraken ook hun zorg uit dat het betaalbaar moet 
blijven. En dat het zaak is dat de jongens die naar school gaan 
ook  daadwerkelijke goede docenten en begeleiding krijgen, 
want het niveau keldert. Een nadeel van de nieuwe loonstruc-
tuur voor BBL-leerlingen is dat ze na het behalen van hun 
diploma’s wel vrij snel aan hun max zitten. Als werkgever is 
het leuk om harde werkers door de jaren heen wat meer te 
kunnen  belonen, dat houdt de motivatie er goed in. 

Van en voor de sector
Toine Visker: “Ik begrijp heel goed dat werkgevers naar hun 
eigen bedrijfssituatie kijken en dan is het nu best een stap, die 
volgend jaar nog eens volgt. Toch is het heel belangrijk om 
voor scholing in het collectief te blijven denken. Gelukkig zie 
ik door heel Nederland heel veel ondernemers die een warm 
hart voor opleiden hebben. Aan hen allen wil ik zeggen: dank 
en chapeau!”

Meer weten?
Op noa.nl staat schematisch doorgerekend wat 
per 1 maart de procentuele verhoging van het 
garantie uurloon van een BBLleerling is t.o.v. 
2021. In de CAOAfbouw is afgesproken dat 
BBLleerlingen zowel per 1 maart 2022 als 
1 januari 2023 3% loonsverhoging krijgen. 

Arie Dirk van der Hout
De uitvaart heeft in besloten kring 
plaatsgevonden. 

NOAbestuur en secretariaat wensen zijn 
vrouw, kinderen en medewerkers van 
Combinatie van der Hout bv sterkte toe
in deze moeilijke tijd.
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De begrafenis heeft in besloten kring 
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